
Protokół nr XXXVI/05
sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 14 września 2005r.
w Noworudzkim Inkubatorze Przedsiębiorczości

godz. rozpoczęcia  -    9.00
godz. zakończenia -   12.05

Część I Sprawy regulaminowe

1.Otwarcie sesji.
2.Przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich sesji Rady.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz - otworzyła sesję Rady
Miejskiej. Powitała radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że
w sesji uczestniczy 18 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych
decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

Ad. 2. Przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich sesji Rady.

Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy radni mają uwagi do sporządzonych protokołów z
XXXIV i XXXV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddała pod
głosowanie przyjęcie protokołów z XXXIV i XXXV sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” 
przyjęła protokoły z XXXIV  i XXXV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.
Burmistrz  Miasta – Tomasz  Kiliński  – zaproponował  wprowadzenie do porządku obrad sesji  w
punkcie „Podjęcie uchwał”  ppkt. „f” projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego   planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu  górniczego  złoża  Słupiec  –
Dębówka w Nowej Rudzie. Kolejne podpunkty automatycznie ulegną zmianie.

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie wniosek Burmistrza
Miasta o wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie „Podjęcie uchwał”  ppkt. „f” projekt
uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego   planu  zagospodarowania
przestrzennego dla terenu górniczego złoża Słupiec – Dębówka w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”  przy 1 „wstrzymującym się od głosowania
przyjęła:
 wniosek Burmistrza Miasta Nowa Ruda  o  wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie
„Podjęcie uchwał”  ppkt. „f” projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego złoża Słupiec –
Dębówka w Nowej Rudzie.
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Na sesję przybył radny Krzysztof Bolisęga.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – odczytała wniosek Burmistrza Miasta o
zwołanie sesji Rady Miejskiej w dniu 14 września 2005r.( zał. nr 2) 

Ad.3.  Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę  Nr 240/XXVIII/05 Rady Miejskiej  w Nowej
Rudzie z  dnia 26 stycznia 2005r. w sprawie „Planu pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na
rok 2005.” 

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej  poddała  pod głosowanie projekt  uchwały
zmieniającej uchwałę Nr 240/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z  dnia 26 stycznia 2005r.
w sprawie „Planu pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2005.” 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 291/XXXVI/05

zmieniającą uchwałę Nr 240/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z  dnia 26 stycznia
2005r. w sprawie „Planu pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2005.” 

Na sesję przybył radny Bogusław Frącek

Porządek obrad sesji:
3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 240/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z

dnia 26 stycznia 2005r. w sprawie „Planu pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2005.” 
4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od

dnia 16 czerwca do dnia 7 września 2005r. 
przerwa 10 min
5.  Prezentacja ARR „Agroreg” S.A.
 6.  Prezentacja Noworudzkiego Parku Przemysłowego.

przerwa 10 min
7.  Informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2005. 
    - dyskusja
    - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2005r.    

przerwa 10 min
8. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2005. 
b) w sprawie zaciągnięcia kredytu na częściowe sfinansowanie prac inwestycyjnych w ramach     
    realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej dzielnica Zacisze.” Etap I - 
    budowa kanalizacji sanitarnej ul. Nowa Osada. 
c) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji

umowy o dofinansowanie programu inwestycyjnego „Ochrona Gór Sowich i Bardzkich przez
budowę infrastruktury technicznej w gminie miejskiej Nowa Ruda.” 

d) zmieniająca uchwałę Nr 81/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24 września 2003
roku w sprawie procedury uchwalania budżetu miasta oraz rodzaju i szczegółowości materiałów
towarzyszących projektowi budżetu. 
przerwa 10 min

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
    dla centrum miasta w obrębie obszaru objętego ochroną konserwatorską. 
f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
    dla terenu górniczego złoża Słupiec – Dębówka w Nowej Rudzie.
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g) zmieniająca uchwałę Nr 174/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2004r.
h) w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i nadania jej statutu.    
i) sprawie uchylenia Uchwały Nr 149/XIX/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie dotyczącej
j)  wyrażenia opinii odnośnie projektu Uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego dotyczącej likwidacji

samodzielnego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Nowej
Rudzie i utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Centrum Medyczne. 

k) w sprawie uchylenia Uchwały Nr 196/XXIV/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 
   września 2004r. w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady Powiatu 
   Kłodzkiego dotyczącej likwidacji samodzielnego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół 
   Opieki Zdrowotnej w Nowej Rudzie. 
przerwa 10 min
9.   Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.
10. Interpelacje radnych.
11. Zapytania radnych. 
12. Sprawy różne.

a) informacja z bieżącej działalności Przewodniczącej Rady Miejskiej,
     b) informacje z bieżącej działalności komisji stałych Rady,

c) informacja w sprawie rozstrzygnięcia nadzorczego z dnia 30 sierpnia 2005r. w sprawie
wyrażenia zgody na wszczęcie procedury pośredniej CTS Spółki z o. o. 

13.Zakończenie obrad.

Ad.4.  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie
międzysesyjnym od dnia 16 czerwca do dnia 7 września 2005r. (sprawozdanie - zał. nr 3)

Wobec  braku  głosów  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poddała  pod  głosowanie  Sprawozdanie
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 16 czerwca do
dnia 7 września 2005r. 

Rada Miejska 19 głosami „za” ( jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu) 
przyjęła  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie
międzysesyjnym  od dnia16 czerwca do dnia 7 września 2005r.

przerwa 10 min
po przerwie

Ad.5.  Prezentacja ARR „Agroreg” S.A.

Pan Jerzy Dudzik – „chciałbym powiedzieć o sprawach wybiegających w przyszłość. Projektem,
który obsługujemy jest Regionalny Dolnośląski Fundusz Pożyczkowy w ramach, którego udzielamy
pożyczek. Kończy  się też w październiku projekt Noworudzkiego Punktu Szansy, który oprócz
materiałów  szkoleniowych  i   przygotowania  personelu,  zawiera  w  sobie  uruchomienie  punktu
informacyjnego w GDK - u w Słupcy. Zostaną również opracowane pewne dokumenty, które mają
cechy  strategii  działań  na  rzecz  redukcji  bezrobocia.  Ważnym  elementem  informacji,  który
prowadzimy są „Wiadomości Gospodarczej Ziemi Kłodzkiej” gdzie znajduje się bieżąca informacja
o możliwościach pozyskiwania pieniędzy dotacyjnych czy też innych form wsparcia. Obecnie jest
ogłoszona  edycja  PHARE  programu  2003  w  ramach,  którego  przedsiębiorcy  mogą  uzyskiwać
wsparcie w kw. do 50 tys. EURO na zadania inwestycyjne dot. turystyki. Pracujemy nad wspólną
platformą informacyjną, która będzie skierowana do samorządu gospodarczego – beneficjentami
mają  być  Starostwo  Powiatowe,  samorząd  gospodarczy  reprezentowany  przez  społeczną  radę
reprezentującą  Inicjatywy Samorządu  Gospodarczego  w kotlinie  kłodzkiej  oraz  Gminne  Centra
Informacji w celu stałej wymiany informacji.”
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Ad.6.  Prezentacja Noworudzkiego Parku Przemysłowego.

Pan Daniel Ekiel – zaprezentował  Noworudzki Park Przemysłowy zgodnie z zał. nr 4

Radny Krzysztof Bolisęga - „pan tu wspomniał, że jest 75% w hali zarezerwowanego miejsca ile z
tym  wiąże  się  miejsc  pracy  i  skąd  będą  to  pracownicy?  Jeżeli  mówimy  o  większej  liczbie
pracowników o konkretnych specjalnościach to obawiam się  że mogą nastąpić problemy związane
z kadrą. Czy w tym projekcie przewidziane są środki na szkolenia  dla nowych pracowników.”

Pan Daniel Ekiel – projekt finansuje wydatki inwestycyjne. Unia Europejska zapewnia różne środki
które  min.  obsługuje  Urząd  Pracy.  Zadaniem Agroregu jest  wynająć powierzchnię  i   zapewnić
inwestorowi taka obsługę jaką on sobie życzy.

Pan  Marian   Żeliszewski  -   Członek  Zarządu  ZPAS  S.A.  -  „mamy  zawartą  umowę  na  75%
powierzchni tj. 7,5 tys. metrów. Musieliśmy przenieść produkcję szaf dla tego, że nie mieścimy się
już w Przygórzu i wg. naszego rozeznania docelowo będzie brakowało ok 100 – 110 osób, jednak z
rekrutacją radzimy sobie sami.  Pracownikami będą głównie osoby związane z produkcją tj. obsługa
maszyn, spawacze, ślusarze”.

Pan Daniel Ekiel –  firma niemiecka  przygotowuje specyfikację osób, które chce zatrudnić.

Pan Jerzy Dudzik – właściciel firmy docelowo dąży do zatrudnienia ok. 150 osób. głównie kobiet.

Radny Michał Prokopczak – „chciałbym wiedzieć ile akcji powyżej 1% ma spółka ZPAS Przygórze
oraz  SRK.  Dlaczego  Agroreg  nie  był  zainteresowany  halą  po  BUDEXCO  gdzie  można  było
stworzyć nowe miejsca pracy. Jak wiadomo SRK ma do końca roku zlikwidować torowisko czy
Agroreg  ma  jakąś  koncepcję  by  to  torowisko  utrzymać.  W  informacji  przedstawionej  radnym
zawarty jest  punkt  dot.”Wykonania  inwentaryzacji  zieleni  niezbędnej  do  zaprojektowania  robót
budowlanych” - uważam, że to projektant powinien to ustalić.” 

Na sesję przybyła radna Irena Caryk.

Pan Jerzy Dudzik – „jeśli chodzi o akcje to SRK ma w granicach 1-5 punktów ale jeśli radnemu
chodzi o szczegółową informację to w przerwie zostanie ona dostarczona.  Nie rozumiem pytania
dot. BUDEXCO gdyż syndyk wzorcowo to zagospodarował. Drugi obiekt po tej firmie Agroreg
zakupił by stworzyć tam halę produkcyjną. Sprawa torów dot. SRK jako właściciela a Agroreg nie
będzie wyręczał właściciela w rozwiązywaniu jego spraw.  Jeśli chodzi o zieleń robimy to zgodnie z
obowiązującym prawem jednym z elementów jest inwentaryzacja  stanu istniejącego a szczególnie
by narzucić w założeniach projektantowi  maksymalne ograniczenie jej likwidacji”. 

Radny Krzysztof Bolisęga - „ile środków finansowych do tej  pory przekazała gmina  na rzecz NPP,
oraz ile środków zostało wydatkowane na ten Park Przemysłowy. Jeżeli jest różnica tych środków
to jak są zagospodarowane i gdzie się znajdują.”

Pan Jan Szeląg -  w tym roku wydatkowano kw. 100 tys. ze środków własnych budżetu miasta oraz
400 tys. z kredytu zaciągniętego na ten cel.

Pan Daniel Ekiel – w pierwszym okresie NPP wydatkowano 114 tys. Jeżeli chodzi o kw. 400 tys. to
miasto Nowa Ruda objęło akcje. Środki znajdują się na wydzielonym koncie do którego dostęp ma
również Agencja Rozwoju Przemysłu, środki te nie mogą być wydawane na nic innego jak tylko na
realizację tego projektu.
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Radny Krzysztof Bolisęga - „chodzi mi o kwestię rozliczeń finansowych.”

Burmistrz  Miasta  –  Tomasz  Kiliński  –  środki  są  przekazywane  zgodnie  z  uchwałami
podejmowanymi przez Radę Miasta i przekazywane zgodnie z harmonogramem.

Pan Jerzy Dudzik – procedura zbierania akcji nie jest to procesem, który można np. zebrać na jutro.
To wymaga pewnych procedur sądowych.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  podziękował  za  przedstawienie
prezentacji.

Przerwa 10 min.
Po przerwie.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  powitała  na  posiedzeniu  sesji  pana
Stanisława Jurcewicza wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Dolnośląskiego.

Pan Stanisław Jurcewicz -  „chciałbym przekazać trzy króciutkie informacje:
Miałem przyjemność zwołać sesje Sejmiku, która odbyła się na początku września br. Tematem
sesji były trzy główne tematy:
1. zmiany w budżecie,
2. uchwały dot. służby zdrowia prowadzone przez samorząd województwa,
3. pierwsze czytanie uchwały związanej z edukacją ekologiczną – programem ekologicznym dla

Dolnego Śląska.  
Temat  ekologii  jest  bardzo ważny i  dotkliwy dla  niektórych powiatów.  Jest  propozycja aby nie
ograniczać  się  tylko do  edukacji  wprowadzanej  w szkołach,  ale  wzmocnić  edukację  dorosłego
społeczeństwa.  Jest  duży problem gdyż może  się  tak  stać,  że  nie  będzie  miejsca  na  utylizację
odpadów.
Kolejna sprawa to doprowadziłem do spotkania Stowarzyszenia Gmin Ziemi Kłodzkiej z Panem
Marszałkiem – spotkanie odbyło się w poniedziałek. Temat jest ważny dla powiatu Kłodzkiego i nie
tylko. Z jakiś powodów są problemy bądź nie ujęta jest w dokumentach wiodących droga S-46,
która jest ujęta przez kilka województw do Paczkowa i doga S-5. W moim przekonaniu jest to duże
zagrożenie nie tylko dla powiatu kłodzkiego ale szczególnie dla tego powiatu gdyż brak dobrej
komunikacji do tras międzynarodowych i krajowych będzie w znacznym stopniu utrudniało bądź
wpływało na mało dynamiczny wzrost gospodarki poszczególnych mikroregionów. Myślę, że to
spotkanie było męskie i wypracowano kierunek którym trzeba zmierzać. Moim zadaniem będzie
złożenie wniosku w najbliższym czasie o rozpoczęcie opracowania założeń  do uchwały związanej
z budową strategii transportowej i komunikacji dla woj. dolnośląskiego”. 

Radny Michał Prokopczak -co będzie z utylizacją zwierząt i kto będzie ponosił koszty?

Pan  Stanisław  Jurcewicz    -  „zadanie  utylizacji  jest  w  odpowiednich  kompetencjach.  Jednak
zadałem pytanie,  która  placówka w woj.  dolnośląskim spełnia  wymogi  dot.  utylizacji  zwierząt.
Prawdopodobnie jest tylko jeden taki zakład, który te wymogi spełnia”.

przerwa 10 min.
po przerwie.
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Ad.7.  Informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2005. - zał. nr 5
   
- dyskusja

Radni nie podjęli dyskusji nt.  informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze
2005.

- podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2005r.

Pan Jan Szeląg – odczytał Uchwałę Nr III-154/05 składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Miasta Nowa
Ruda informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2005roku. - zał. nr 6

Posiedzenie sesji opuścili radni: Dariusz Kupczyk, Henryk Zimoch oraz Mikołaj Puch.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu
uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2005r.

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały  w
sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2005r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 292/XXXVI/05

w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2005r.

Ad.8. Podjęcie uchwał:

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2005.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu
uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2005.

 Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały  w
sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2005.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 293/XXXVI/05

w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2005.

Na posiedzenie sesji powraca radny Henryk Zimoch.

b)w sprawie zaciągnięcia kredytu na częściowe sfinansowanie prac inwestycyjnych w ramach
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej dzielnica Zacisze.” Etap
I - budowa kanalizacji sanitarnej ul. Nowa Osada. 

 Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w
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sprawie zaciągnięcia kredytu na częściowe sfinansowanie prac inwestycyjnych w ramach realizacji
zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej dzielnica Zacisze.” Etap I - budowa
kanalizacji sanitarnej ul. Nowa Osada. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 294/XXXVI/05

w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  na  częściowe  sfinansowanie  prac  inwestycyjnych  w  ramach
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej dzielnica Zacisze.” Etap I
- budowa kanalizacji sanitarnej ul. Nowa Osada.

c)w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji
umowy o dofinansowanie programu inwestycyjnego „Ochrona Gór Sowich i Bardzkich przez
budowę infrastruktury technicznej w gminie miejskiej Nowa Ruda.”

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w
sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji umowy o
dofinansowanie  programu  inwestycyjnego  „Ochrona  Gór  Sowich  i  Bardzkich  przez  budowę
infrastruktury technicznej w gminie miejskiej Nowa Ruda.”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 295/XXXVI/05

w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  prawidłowej  realizacji
umowy o dofinansowanie programu inwestycyjnego „Ochrona Gór Sowich i Bardzkich przez
budowę infrastruktury technicznej w gminie miejskiej Nowa Ruda.”

d)zmieniający uchwałę Nr 81/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24 września 2003
roku  w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  miasta  oraz  rodzaju  i  szczegółowości
materiałów towarzyszących projektowi budżetu.

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej  poddała  pod głosowanie projekt  uchwały
zmieniający uchwałę Nr 81/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24 września 2003 roku w
sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  miasta  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów
towarzyszących projektowi budżetu.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 296/XXXVI/05

 zmieniającą uchwałę Nr 81/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24 września 2003 roku
w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  miasta  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów
towarzyszących projektowi budżetu.

przerwa 10 min.
po przerwie

Na posiedzenie sesji powraca radny Dariusz Kupczyk.
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Posiedzenie sesji opuściły radna Joanna Piszczecka i radna Irena Caryk.

e) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla centrum miasta w obrębie obszaru objętego ochroną konserwatorską. 

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
centrum miasta w obrębie obszaru objętego ochroną konserwatorską. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 297/XXXVI/05

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla centrum miasta w obrębie obszaru objętego ochroną konserwatorską.

f)   w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla terenu górniczego złoża Słupiec-Dębówka w Nowej Rudzie.

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenu górniczego złoża Słupiec-Dębówka w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 298/XXXVI/05

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenu górniczego złoża Słupiec-Dębówka w Nowej Rudzie.

g)  zmieniający uchwałę Nr 174/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca
2004r.  w sprawie  powołania  Młodzieżowej  Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie  i  nadania  jej
statutu.

Radny Bogusław Frącek - „mam pytanie odnośnie zwrotów kosztów podróży czy to rozwiązanie,
które proponowała komisja nie byłoby lepsze.”

Pani Małgorzata Matusz – komisja zaproponowała przyznanie diet jako zwrot kosztów za dojazdy.
Ustawa o samorządzie   gminnym nie daje  delegacji  do ustalenia diet  czy też  kosztów podróży
służbowych.

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej  poddała  pod głosowanie projekt  uchwały
zmieniający uchwałę Nr 174/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2004r. w
sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i nadania jej statutu.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 12 głosami „za”, przy 6 „wstrzymujących się od głosowania”
podjęła:

Uchwałę nr 299/XXXVI/05

zmieniającą uchwałę Nr 174/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2004r. w
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sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i nadania jej statutu.

h)w sprawie uchylenia Uchwały Nr 149/XIX/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie dotyczącej
wyrażenia opinii odnośnie projektu Uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego dotyczącej likwidacji
samodzielnego zakładu opieki  zdrowotnej  pod nazwą Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w Nowej
Rudzie i utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Centrum Medyczne.
 
Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w
sprawie uchylenia Uchwały Nr 149/XIX/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie dotyczącej wyrażenia
opinii odnośnie projektu Uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego dotyczącej likwidacji samodzielnego
zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Nowej Rudzie i utworzenia
spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Centrum Medyczne.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr 300/XXXVI/05

w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  149/XIX/04  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  dotyczącej
wyrażenia  opinii  odnośnie  projektu  Uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  dotyczącej  likwidacji
samodzielnego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Nowej Rudzie
i utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Centrum Medyczne.

i)w sprawie uchylenia Uchwały Nr 196/XXIV/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29
września  2004r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  dotyczącej  projektu  Uchwały  Rady  Powiatu
Kłodzkiego dotyczącej likwidacji samodzielnego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół
Opieki Zdrowotnej w Nowej Rudzie. 

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w
sprawie uchylenia Uchwały Nr 196/XXIV/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 29 września
2004r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  dotyczącej  projektu  Uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego
dotyczącej  likwidacji  samodzielnego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pod  nazwą  Zespół  Opieki
Zdrowotnej w Nowej Rudzie. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr 301/XXXVI/05

w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  196/XXIV/04  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  z  dnia  29
września  2004r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  dotyczącej  projektu  Uchwały  Rady  Powiatu
Kłodzkiego dotyczącej  likwidacji  samodzielnego zakładu  opieki  zdrowotnej  pod nazwą Zespół
Opieki Zdrowotnej w Nowej Rudzie.

Radni zrezygnowali z ogłoszenia  przerwy w posiedzeniu sesji.

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  -  Bożena  Bejnarowicz  -  odczytała  odpowiedzi  na  interpelacje
złożone na XXXIV sesji Rady Miejskiej.

Na posiedzenie sesji powracają radna Irena Caryk i radna Joanna Piszczecka
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Ad.10. Interpelacje radnych.

Radna Irena Caryk - „ja wiem, że jest to ulica powiatowa, jednak są tam  miejsca, które należą do
naszego miasta.  1)   powyginane barierki na mostach nad potokiem Dzik -  należałoby to naprawić.
2) nagminne zanieczyszczanie przez mieszkańców potoku Dzik – Straż Miejska powinna dokonać

sprawdzenia kto z mieszkańców nie posiada pojemników na śmieci.
3) park/skwerek zieleni obok kościoła pw. Św. Katarzyny w Słupcu stoi brudny kontener na śmieci

- najlepszym rozwiązaniem byłaby jego likwidacja.
4) w powyższym parku/skwerku od dawna leżą do uprzątnięcia suche gałęzie – należy to uprzątnąć.
5) stojący  przy  ul.  Radkowskiej  warzywniak  nie  jest  chlubą  tego  miejsca  –  należy  ustalić

właściciela oraz  możliwość jego usunięcia celem uporządkowania terenu.
6) Firma  transportowa  „Global”  mająca  swoją  siedzibę  w budynku  obok ul.  Spacerowej.  Na

działce obok budynku firmy co jakiś czas pojawiają się autokary gdzie następuje ich odprawa.
Teren  ten  jest  nie  uporządkowany i  zaśmiecony,  co  nasila  się  po  każdorazowym wyjeździe
autokarów  - kto jest odpowiedzialny za utrzymanie czystości na tym terenie.”

Radny Henryk Zimoch – wnioskuje o zamontowanie w paku im. Generała  Wł.  Sikorskiego w
Drogosławiu  2 ławek i  postawienie 3 koszy na śmieci.   Czy jest  podpisane porozumienie dot.
utrzymania czystości w tym rejonie miasta i kto jest za to odpowiedzialny?

Ad.11. Zapytania radnych.

Radny Marcin Gruszka - „co słychać w sprawie remontu mostu na ul. Piłsudskiego?  Ostatnio na
przystankach autobusowych pojawiły się różnego typu ogłoszenia – czy zostały ujawnione osoby
odpowiedzialne za ich rozwieszanie? 

Pan Piotr  Kwiecień – jeśli  chodzi  o  rozwieszanie  ogłoszeń,  plakatów w miejscach do tego nie
przeznaczonych jest  to  wykroczenie  i  strażnicy są  na  bieżąco  zadaniowani  pod  kątek  ścigania
sprawców.  Jeśli chodzi o wiaty przystankowe to podjęliśmy czynności wyjaśniające mające na celu
ustalenia sprawcy. 

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  w  miesiącu  marcu  odbyło  się  spotkanie  z  dyrekcją  DZDW   gdzie
wskazywaliśmy  poważne  uszkodzenia  w  nawierzchni  mostu  ul.  Piłsudskiego  i  otrzymaliśmy
obietnicę,  że  tym obiektem zajmą  się  specjalne  służby z  Wrocławia.  Do dnia  dzisiejszego  nie
wybrano wykonawcy tej nawierzchni. Według informacji z DZDW będzie kolejne postępowanie
przetargowe, chociaż ubytki częściowo zostały  połatane. 

Pan Piotr Kwiecień -  jeśli chodzi o plakaty wyborcze to zgodnie z ordynacją wyborczą  nie ma to
znamiona wykroczenia. Komitety wyborcze po wyborach są zobowiązane do usunięcia plakatów i
przywrócenia miejsc do stanu pierwotnego.

Radny Jarosław Wióra - „wracam do tematu – kratki ściekowe, które są w dalszym ciągu zatkane. 
Otrzymałem pismo, że  zostanie to wykonane na przełomie  czerwca i lipca br.  Kolejna sprawa dot.
ul. Wojska Polskiego - jak się ma sprawa odwodnienia czy gospodarki ściekowej przy garażach na
przeciwko bloku 5. 

Pan Krzysztof  Budzyna -   jeżeli  chodzi  o  utrzymanie  kanalizacji  ściekowej,  to  zawarta  została
umowa ze ZWiK roboty zostały wskazane i wyznaczane są terminy wykonania zadania. Jeśli chodzi
o przepusty  w ul. Wojska Polskiego to zakończenie prac jest planowane na koniec października br.
Co do odwodnienia garaży w okolicy Wojska Polskiego, Spółdzielnia Mieszkaniowa otrzymała od
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miasta  koncepcję  rozwiązania  tego  problemu.  Po  analizie  stanu  technicznego  kanalizacji
deszczowej na terenie osiedla w obrębie garaży okazało się, że  nie ma możliwości podłączenia
kanalizacji deszczowej w tamtym kierunku. Stąd podjęto działania by wykonać podpięcie nowym
kolektorem deszczowym do ul. Woj.  Polskiego wzdłuż garaży. Na dzień dzisiejszy Spółdzielnia
Mieszkaniowa nie podejmuje żadnych decyzji w tym temacie. 

Radny  Krzysztof  Bolisęga  -  „ostatnio  na  sesji  złożyłem  wniosek  w  sprawie  przeprowadzenia
kontroli.  Na  ten  wniosek  otrzymałem  interpretację  prawną  ale  później  przypominałem  że  ten
wniosek nie był przegłosowany i prosiłem by został włączony w porządek obrad następnej sesji.
Dlaczego takie działania nie zostały podjęte? Radca Prawny w swojej interpretacji  wskazała,  że
wniosek  został  źle  złożony,  proszę  mi  powiedzieć  jak  mam  ten  wniosek  złożyć  by  został
głosowany?” 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – prosiłam radnego, aby przygotował taki
wniosek w formie pisemnej, jednak do chwili obecnej nie sprecyzował pan swojego stanowiska.

Pani Małgorzata Matusz – wniosek można złożyć ustnie ale nie w punkcie 'interpelacje'  tylko 
'w sprawach  różnych'. Można  go  również  złożyć  pisemnie  lub  w formie  projektu  uchwały do
Przewodniczącej Rady Miejskiej. 

Radny Henryk Zimoch -  słupy ogłoszeniowe zostały w miarę  odnowione jednak jeśli  chodzi  o
tablice ogłoszeniowe zostały zapomniane.  „Dowiedziałem się z gazety, że dyrektor MOK złożył
rezygnację z pełnienia funkcji dyrektora  istnieją zatem obawy, że ta sprawa może przeciągnąć się w
czasie.” Kolejna sprawa to prosi o informację nt. działań związanych z  pikietą w Kłodzku dot. SP
ZOZ w Nowej Rudzie.

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – rzeczywiście dyr. MOK złożył wypowiedzenie o pracę i w
najbliższych dniach zostanie ogłoszony konkurs na to stanowisko. Nie znam szczegółów jakie na
rzecz  tablic  ogłoszeniowych podjęli  pracownicy ośrodka.  Jeśli  chodzi  o  drugie  pytanie to  Rada
Powiaty Kłodzkiego podjęła uchwałę o odwołanie dyrektora Romana Buczkowskiego z pełnionej
funkcji. Zarząd Powiaty Kłodzkiego nie podjął jeszcze decyzji w tej sprawie decyzja ma zapaść w
piątek  na  posiedzeniu  zarządu.  Starosta  zaprosił  przedstawicieli  trzech  ościennych  gmin  na
spotkanie  w  sprawie  z  ordynatorami  oddziałów,  którzy  wystosowali  pismo  do  Starosty,  że  w
przypadku odwołania dyr. Buczkowskiego oni wypowiedzą swoje umowy o pracę. 

Radny Zbigniew Grochowski  – prosi  o bardzo szybką interwencję dot.  napraw barierek wzdłuż
potoku „Dzik”. „Chodzi mi o parking przy ul. Kwiatkowskiego, chciałbym uzyskać informację czy
będzie drugi etap prac podnoszący jakość tego parkingu. Czy w 2006r. będzie on wyłożony kostką,
o ile od tego odstąpimy to uważa, że należy wyspać ten teren nie mączką drogową ale grysem. Prosi
również o wizję lokalną bo ma uwagi do całkowitego zakończenia parkingu. Należałoby zrobić
chodnik wzdłuż całego parkingu od ul. Kłodzkiej z racji dużego zagrożenia jakim są dla pieszych
duże samochody  oraz zamontowanie barierki (od strony rzeki) obok słupa sygnalizacji świetlnej.
Teraz ma pytanie do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – czy Komisja Rewizyjna otrzymała
pisemne  wyjaśnienie  dot.  rozliczeń  MOK  (Dni  Nowej  Rudy,  Światowy Dzień  Dziecka)  i  czy
komisja widzi  jakieś zagrożenie ze strony MOK skoro poprosiła o takie dokumenty”.

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  w  kompetencjach  Zarządu  Dróg  Powiatowych  jest  również  obsługa
barierek. Po wielokrotnych  rozmowach z kierownikiem obwodu, które nic nie dały wystąpiliśmy z
pisemna interwencją do DZDW wskazując na niebezpieczeństwo, które jest spowodowane złym
stanem i  zniszczeniem barier  nad  potokiem Dzik.  Obecnie  czekamy na odpowiedź  i  konkretne
działanie  ze  strony  DZDW.  Jeśli  chodzi  o  parking  przy  ul.  Kwiatkowskiego,  ten  etap  prac
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zaplanowaliśmy w tym roku, ale od przyszłorocznego budżetu będzie zależało jakie środki zostaną
na ten parking przekazane i jakie zadania będą realizowane w 2006r. Co do bezpieczeństwa osób
przemieszczających się wzdłuż parkingu, nie jest możliwe wykonanie chodnika  oraz wyznaczenia
dodatkowego przejścia dla pieszych gdyż przy przebudowie skrzyżowania chodnik musiałby być
zdemontowany. Jednak postarają się coś zrobić dla poprawy bezpieczeństwa tego odcinka drogi.

Radny Krzysztof  Morel  –  Komisja  Rewizyjna zakwestionowała kilka  faktur  oraz  rachunek dot.
rozliczenia Światowego Dnia Dziecka i Dni Nowej Rudy takie zapytanie komisja skierowała do
Burmistrza  Miasta  jednak  odpowiedzi  jeszcze  nie  otrzymaliśmy.  Odpowiedź  zostanie  ujęta  w
sprawozdaniu komisji.

Radny Michał Prokopczak -  dlaczego miasto ubiegało się o kupno działki 1/5? 

Burmistrz  Miasta  –  Tomasz  Kiliński  –  działka  1/5  leży  w  obrębie  NPP,  jest  to  działka  nie
zabudowana, która mogłaby być wykorzystana w kolejnym etapie realizacji Parku Przemysłowego.
Dlatego uznano, że jest to temat interesujący i nieruchomość warta zainwestowania.

Radny Grzegorz Szałęga – na kiedy przewidziane jest zakończenie inwestycji w starym parku w
Słupcu?

Pan Krzysztof Budzyna – termin zakończenia prac to dzień 15 listopada jednak prace zakończone
będą we wrześniu br.

Radny  Marcin  Gruszka  -  „w  poprzednim  wydaniu   biuletynu  samorządowego  „Info”  zostały
umieszczone dwie sylwetki kandydatów na parlamentarzystów, chciałbym zapytać czy te publikacje
były jakoś opłacane, czy zostały one wybrane losowo spośród kandydatów którzy ubiegają się o ten
mandat? Kolejna zapytanie to czy  ktoś dotarł do radnych powiatowych p. Pomykały, Łopaciucha,
Podgórskiego i zapytał dlaczego byli za likwidacją dwóch oddziałów w noworudzkim szpitalu?”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – zacytowała pismo rady ordynatorów – zał.
nr 7.

Burmistrz  Miasta  – Tomasz Kiliński – zamieszczone zdjęcia kandydatów na parlamentarzystów
ukazały się tylko dlatego, że te są mieszkańcami Nowej Rudy, jest to informator bezpłatny i opłaty
za ogłoszenia nie są pobierane. Jeśli chodzi o radnych powiatowych to zamieszczona została tylko
informacja, że głosowali „za” likwidacją i tylko dlatego.  

Radny  Marcin  Gruszka  -  „wnioskuję  aby  w  biuletynie  „Info”  zamieszczono  również  innych
kandydatów z terenu miasta i gminy Nowa Ruda.”

Radny  Zbigniew  Grochowski  -  „czy  coś  konkretnego  wiemy  o  reklamacji  remontu   ul.
Żeromskiego?

Pan Krzysztof Budzyna – na przeglądzie gwarancyjnym wskazano wady głownie w nawierzchni
warstwy ścieralnej. Zobowiązano do usunięcia tych wad poprzez sfrezowanie całej nawierzchni do
końca miesiąca czerwca br. jednak nie wykonano tych robót w umownym terminie. DZDW poprzez
analizę  prawną  nałożył  na  wykonawcę  kary  umowne  za  nie  usunięcie  wad,  które  wynoszą
miesięcznie 33 tys. złotych. 
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Ad.12. Sprawy różne.

Radny Krzysztof  Morel  –  prosi  o  zobligowanie  wykonawców wiat  przystankowych do  napraw
bieżących dot. m.in. wiaty przystankowej przy ul. Świdnickiej (koło byłego kina „Górnik”)

Pan Krzysztof Budzyna - zgodnie z harmonogramem zostało złożone zamówienie na kolejne wiaty
przystankowe oraz na elementy,  które zostały zniszczone.

Radny Krzysztof Bolisęga - „jeszcze raz proszę, aby Komisja Rewizyjna zbadała przebieg zamiany
nieruchomości niezabudowanej, położonej przy ul. Jawornik na działkę nr 73/1, położoną przy ul.
Radkowskiej  8c  stanowiącą  własność  osoby  fizycznej. Proszę,  aby  Komisją  Rewizyjna  w
szczególności  zbadała  celowość  tej  zamiany,  skutki  ekonomiczno  –  finansowe  oraz  o
przedstawienie wyników kontroli na sesji.”

Przewodnicząca  Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – „na posiedzenie kolejnej sesji zostanie
przygotowany projekt stosownej uchwały zgodnie z pana wnioskiem”.

Przewodnicząca   Rady Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  „poprosiła  o  krótką  informację  dot.
kanalizacji i wniosku, który Gmina Miejska złożyła.”

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński - „jesteśmy na ostatnim etapie gdzie składamy dokumenty na
podstawie, których będzie sporządzona umowa. Z tego tytułu na sesji  znalazła się uchwała dot.
zabezpieczenia w postaci weksla, które musimy złożyć w ciągu 30 dni od podpisania umowy”. 

Radna  Irena  Caryk  -  „nagminnie  szerzy  się  spożywanie  piwa  przy  sklepach,  które  nie  mają
zezwolenia na prowadzenie ogródków czy kawiarni w związku z tym proszę o systematyczne (raz w
miesiącu)  dokonywanie  kontroli  sklepów,  które  mają  zezwolenie  na  sprzedaż  piwa  w  naszym
mieście.”  

a) informacja z bieżącej działalności Przewodniczącej Rady Miejskiej. - zał. nr 4

Radni nie zgłosili uwag.

b) informacje z bieżącej działalności komisji stałych Rady – zał nr 5

c) informacja w sprawie rozstrzygnięcia nadzorczego z dnia 30 sierpnia 2005r. w sprawie
wyrażenia zgody na wszczęcie procedury pośredniej CTS Spółki z o. o. 

Ad.13. Zakończenie obrad.

Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku dziennego obrad Przewodnicząca Rady
Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz zamknęła XXXVI sesję Rady Miejskiej w Nowej
Rudzie. 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte na sesji Rady Miejskiej stanowią załączniki do protokołu.

Na tym protokół zakończono. Przewodnicząca Rady Miejskiej
Protokołowała : Iwona Fecko / - /

             / - / Bożena Bejnarowicz
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